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Byly čarodějnice  

Jak jsem prožil(a) čarodějnice 

U nás se čarodějnice nepálily, protože hrozně foukalo. Ale jinak se u nás pije pivo 

a opékají buřty. Žádné další zvyky nejsou. Mě čarodějnice vůbec nezajímají. 

Jak jsem strávil(a) dva volné dny – státní svátky 

Já jsem s tátou pracoval. | Pavel 

 

Prožil jsem je tak, že jsem tam šel, potkal jsem nějaké kamarády a víc se moc 

nedělo. 

Já každý volný den odpočívám, hraju atd. | Samuel  

 

Byl jsem doma, protože jsem byl nemocný, ale kamarád mi natáčel, jak to chystají 

a zapalují. 

Ležel jsem v posteli, protože jsem byl nemocný. A taky jsem něco dělal, pomáhal 

mamce. A dělal úkoly. | Martin  

 

Tento rok byly čarodějnice nejlepší, protože ke mně přijela kamarádka Terka. Ve tři 

hodiny jsme jeli pro Terku, a když ke mně přijela, tak jsme se šli podívat na čaroděj-

nice. Pak jsme šli domů a čekali až se setmí. Opekly jsme si špekáčky a hodily jsme 

si koštětem, potom jsme hrály s malými dětmi na schovávanou a na cukr, káva, 

limonáda, čaj, rum, bum. A když se setmělo, tak jsme šly s Terkou a Karolínou na 

hřiště a hrály jsme pravda, nebo úkol. A to byly moje čarodějnice roku 2024. 

Pro mě je asi lepší mí volno až o víkendu, ale nemám s tím tak velký problém. 

Ale mít volno navíc mi opravdu nevadí. | Eliška  

 

Prvně se stavěla májka, ta se staví tak, že se jede pro strom do lesa, pak se odveze 

na ves. Tam se bagrem vykope díra. Potom přijede teleskopický manipulátor (Dieci 

Mini Agri 26.6), ten to zvedne a pak chlapi přinesou klacky a zvedají to klíckami a na-

kladačem. Když se májka postaví, tak se všichni přesunou na hřiště. Tam se dřevo 
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nahrne nakladačem na jednu velkou hromadu. Pak už se zapaluje a grilují se buřty. 

A je tam dobrá atmosféra  

Byl jsem u dědi a babí a pomáhal jsem jim s kravkou a býčky, také sázet brambory 

s traktorem Zetor Crystal 8011 a starší sazečkou. Volný den uprostřed týdne mi 

nevadí. | Tadeáš  

 

U nás nebyly. 

První svátek jsem nic nedělal, ale druhý jsem byl s mým čtyřletým bratrancem tříletou 

sestřenicí v Rakousku v bazénu. Dal jsem si tam k obědu pizzu se salámem a vývar. 

Když jsem přijel domů, tak jsem čekal na mamku, se kterou jsem jel na trénink. | 

Matyáš  

 

Čarodějnice jsem si docela užil. U nás byly přesunuté z úterý na sobotu, což dávalo 

smysl, protože v úterý bylo velké sucho a také hodně foukalo a bylo veliké riziko, aby 

něco nezačalo hořet. Jinak jsme odpoledne v úterý postavili májku, kde jsem se po-

bavil s mými kamarády. V sobotu jsme se došel kouknout na pálení čarodějnic a také 

jsem si s kamarády zajezdil na kole. 

Každou středu jsem musel doma pomáhat, ale i tak jsem si užil 2 volné středy. Určitě 

bych uvítal více takových volných dnů, je to zajímavé odpočinutí uprostřed týdne. | 

Michal K.  

 

V úterý jsem šla s kamarádkou na stavění májky. Po pár hodinách jsme šly domů 

a ještě nevěděly, jestli se bude pálit čarodějnice, nakonec se nepálilo a odložilo se to 

na sobotu. Takže jsem byla doma, ale kdo chtěl, mohl jít ke klubovně, kde byl malý 

oheň. V tu sobotu se teda pálilo a my si to s děvčaty moc užily, udělaly jsme si stez-

ku odvahy. Hned po ní jsem šla domů se najíst se a podívat se na kvalifikaci F1, z to-

ho jsem stejně nic neměla, protože mi můj bratr pořád něco povídal. Hned jak skonči-

la, jsme šli zase na hřiště, kde se pálilo, po půl hodině šli moji rodiče domů, já tam 

ještě zůstala. S holkami jsme seděly na lavičce, ale za pár minut přiběhli dva psi od 

sousedů, udělali díru v plotu. Nejsou zlí, jen jsme si je nemohly pohladit, což mě mr-

zelo, jednoho jsem znala od doby, co ho měli, takže za mnou chodil, ale mně zaká-

zali si ho pohladit. Mám ho ale moc ráda, je to můj kamarád. Po půl hodině jsme šly 

domů, už nás to tam nebavilo. Moc jsem si to užila a chtěla bych si to zopakovat.  
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Nic moc zajímavého jsem nedělala. Prvního byli všichni až na taťku doma, ale 8. ni-

kdo nepřijel, takže jsem byla doma sama s mamkou, které jsem pomáhala na zahra-

dě. Také jsem si hrála s kočkou nebo psem. S kamarádkami jsme taky byly venku, 

ale ne moc dlouho. Jinak jsem moc ráda, že bylo volno ve středu. | Gabriela 

 

Byl jsem doma. 

Byl jsem doma a hrál jsem počítačové hry. | Marco  

 

Čarodějnice u nás v obci byly přesunuty na víkend kvůli povětrnostním podmínkám, 

místní se totiž báli, že chytne okolní pole. Ale májka se u nás stavěla jako vždy 30.4. 

U nás ve vesnici je tradice, že svobodné dívky vážou krepové papíry na věnec, který 

se připevní na májku. Jelikož jsem byla o víkendu dost zaneprázdněná, byla jsem 

večer unavená, a proto jsme si jenom s rodiči a bratrem opekli špekáčky doma. 

O volných dnech, tento rok to byly konkrétně středy, jsem hlavně odpočívala. Volné 

středy se mi moc líbily. Ty zbylé 4 dny ubíhaly celkem rychle. | Monika  

 

Průzkum agentury Nols 

 

Naše NIČÍM neovlivnitelná agentura, jak má ve zvyku, pilně zkoumala, tentokrát 

pálení čarodějnic, volné středy, kurz první pomoci, exkurze a tak podobně. Výsledky 

v akurátní podobě předkládáme! 
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4. Co tě nejvíce zaujalo na akci "Sovy a dravci"? 

Že jde dravce naučit létat i bez odměny. | Jak choval tu sovu jako miminko. | Povídá-

ní o tréninku dravců. (opakovaně) | Zajímavosti, o kterých nám pán povídal. (opako-

vaně) | Jak ptáci poslouchali sokolníka. (opakovaně) | Skoro vše. | Líbilo se mi vše. | 

Pohlazení sov |  

Nemám ráda opeřence, takže nic. |  

Byl(a) jsem nemocný(á). | Nebyl(a) jsem. (opakovaně) |  

Nevím. 
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6. Co znamená pranostika "Studený máj, v stodole ráj"? 

Když bude v květnu chladno, tak bude větší úroda. (2/3 odpovědí v různých 

správných obměnách) 

Že v stodole nebo v domě je teplo. 

nevím (skoro 1/3 odpovědí!) 

 

Sovy a dravci 

Průběh 

Kolem 10 hodiny ráno jsme se všichni ze školy setkali na louce za budovou, kde 

program začínal, pán nám ukazoval spoustu dravců a také nás je nechal pohladit. 

Největšího dravce tam měl orla, o kterém nám říkal že si natrhl křídlo při lovu a že 

mu ho museli zašít. Také nám vyprávěl o jeho dceři, která dokáže uspat dravce.  

Dozvěděli jsme se také o oboru sokolnictví. 
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Líbilo 

Nejvíce se mi líbila sova pálená ta byla moc hezká, také se mi líbilo, jak nám pán 

ukazoval, jak ji vycvičil a také jak dlouho ji cvičil. Pán měl s dravci velmi hezký vztah 

a dravce s ním cvičit bavilo. Program se mi celkově líbil. 

Nelíbilo 

Nebylo tam nic, co se mi nelíbilo.  

Uživil by se dneska člověk lovem? 

Většina zvířat je zakázáno lovit, ale zase je z toho hodně masa, takže by člověk 

přežil. | Julie  

 

Pán nám ukázal dravé ptáky, něco nám o nich řekl. Uteklo 

to celkem rychle a neučili jsme se. 

Líbilo, bylo to dobré. 

Nelíbilo – nic.  

Pochybuji, že by se dneska člověk uživil lovem. | Michal H.   

 

Byli jsme na louce za školou, aby ty ptáci mohli létat, pán 

tam měl fakt zajímavé ptáky, nejvíc zajímavý pták byl pro 

mě orel skalní a sova pálená. Vždycky nám o něm něco 

řekl a pak ukázal, jak létají. Říkal nám i zajímavosti o tom, 

když někde byl s těmi ptáky a co mu na to kdo řekl.  

Líbili se mi ti draví ptáci, jsou hodně zajímaví. 

Nevím, co by se mi na tom nelíbilo, celkem to ušlo 

Záleží, jak by mu to šlo a jestli by hodně jezdil na nějaké akce. Vlastně, když se to 

tak vezme, záleží tam na hodně věcech, aby se člověk lovem uživil. | Veronika  

 

První dvě hodiny jsme se učili a potom to začalo. Jelikož počasí bylo dobré, tak jsme 

byli venku. Pán se nám představil a představil první zvíře. První byla sova pálená, 

ale jméno si nepamatuji. Při ukázce nám vysvětloval, jak se sovy ne zrovna lehce 

cvičí, protože jsou noční ptáci, a tak nevidí dobře ve dne. Poté nám ukázal další 

sovu, jmenovala se Terezka, u ní nevím, co to bylo za sovu. Potom nám předvedl 

výra velkého. U něho nám ukázal, jak ho vychoval, aby lítal na cizí ruku, aniž by 

potom za to dostal odměnu. Taky si natolik věří, že pán ho mohl vzít a kolíbat ho jako 

miminko. Taky nám ještě ukázal jeho káně a orla. Káně bylo ještě malé, mělo asi jen 

tři a půl měsíce a jen toho půl měsíce se učí létat. Ten orel byl prostě orel, ale tak 

trochu jsem si myslela, že orlové jsou vetší, ale on nebyl zrovna velký, ale oproti 

ostatním ptákům byl asi největší z těch, které tam měl. 

(poznámka: Orlů je mnoho druhů, nejmenší je orel nejmenší /opravdu se tak jmenuje/ 

s rozpětím křídel 1,2 m; největší je orel východní nebo také kamčatský s rozpětím křídel 

až 280 cm.) 

Líbil se mi přístup pána k ptákům, také se mi líbilo jeho přístup k tématu pro případ, 

když nám vysvětloval, jak prostě není dobré lhát dětem jen kvůli tomu, že by se jim to 

mohlo zdát smutné, že krmí dravce kuřátky. 
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Upřímně k tomu programu nic špatného nemám co říct, jen by se mi líbilo, kdyby to 

bylo trochu delší. 

Řekla bych, že člověk by se v dnešní době jen lovem neuživil. | Nikola  

 

Jak to proběhlo: 

Začalo to ve 3. hodině (pondělí), taky tam byla 

celá škola. Pak vytahoval různé ptáky jako sova 

pálená, výr velký. 

Co se mi líbilo: 

Ptáci? 

Co nelíbilo: 

Asi nic. | Samuel  

 

V pondělí po třetí hodině jsme šli ven se podívat na dravce. Byli jsme tam základní 

a mateřská škola. Mě se to velmi líbilo. 

Líbilo se mi, že jsme si je mohli pohladit a že jsem se něco nového dozvěděla. 

Nelíbilo, že jsme si nemohli chytit ptáky na rukavici. | Eliška  

 

Prvně jsme se přesunuli ven na louku vedle školy. Pak nám pán říkal, jak se jmenuje 

a odkud přijel. Potom nám už ukazoval dravé ptáky. Začínali jsme v 10.00 a končili 

tak v 11.00. 

Líbili se mi draví ptáci. 

Nelíbilo, jak občas zvyšoval hlas a jak je ty ptáky převážel. | Tadeáš 

 

Výlet do Třeboně 

Co vše jsme viděli 

Byli jsme ve Schwarzenberské hrobce, kde se mi líbilo. Po hrobce jsme pluli kolem 

rybníka Svět, nebylo moc dlouhé a ani se mi to nezdálo, ale bylo to 50 minut cesty. 

Pak jsme šli na náměstí, tam jsme dostali rozchod. Já si tam koupila jenom trdelník, 

samozřejmě jsem musela schovat i pro sourozence. 
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Co se mi líbilo a proč  

Líbila se mi Schwarzenberská hrobka, protože to bylo hodně zajímavé. 

Co nelíbilo a proč  

Ne že by se mi to úplně nelíbilo, ale ta plavba po Světě pro mě byla taková trochu 

nudná. 

Jaká byla cesta 

Cestu jsem si užila, udělala jsem při cestě tam kamarádce copánky, docela se mi 

i povedly. Potom jsme si povídali a já jsem chvíli spala. A cestou zpátky jsem si taky 

povídala s kamarádkou a zase chvíli spala. | Gabriela  

 

Viděli jsme Schwarzenberskou hrobku zevnitř, pak jsme také viděli pěkný třeboňský 

park a nakonec rybník Svět z parníku. 

Líbila se mi cesta autobusem, protože jsme si užili cestou spoustu zábavy s kama-

rády. 

Vše bylo v pořádku, takže se mi všechno líbilo. 

Cesta byla zábavná a pěkná. 

Třeboň byla založena roku 1280. Ale nenašel jsem, kým byla založena. | Michal K.  

 

Viděli jsem hrobku, z lodě budovy lázní a spoustu krásných výhledů. 

Hrobka vypadala dobře esteticky i interiérově, akorát ty rakve byly celkem děsivé. 

Nelíbilo se mi, že na náměstí není možnost koupit něco k jídlu. 

Cesta byla dobrá, celkem rychlá, v autobuse byla docela legrace. Cestou zpátky 

jsem poslouchal písničky, tak nevím, co se kolem dělo.  

Třeboň vznikla ve 12. století asi jako vesnice, od roku 1379 ji vlastnil Vítek z Prčic 

z rodu Vítkovců. | Michal H.  

Hezké! 
A jídlo koupím, prosím, kde??? 
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Přijeli jsme a šli jsme do hrobky, tam nám něco řekli, jak se to vše postavilo, kdy 

a kdo to vše postavil a kdo to v tuto chvíli spravuje. Poté jsme se se přesunuli na 

hráz rybníku Svět a čekali jsme na loď, která už přijížděla a pak se vydali na vyhlíd-

kovou plavbu po Světě (z lodi jsme viděli okraj Třeboně). Po plavbě jsme se přesu-

nuli na krásné náměstí 

Líbilo se mi převážně vše, byl to hezký, záživný výlet, bavilo mě to. 

Na to, jak velké je Třeboň město, tak služby na náměstí nic moc. 

Cesta byla v pořádku, jeli jsme to jen hodinu, čekal jsem, že to pojedeme déle. 

Počátkem 12. století vznikla osada nebo dvorec, později ji vlastnil Vítek z Prčic z ro-

du Vítkovců. 

Jaká jsou v Třeboni lázně, od kdy 

Lázně Aurora a Bertiny. 30. 6. 1940 

Kdy byl založen třeboňský pivovar 

roku 1379 | David  

Nejstarší zmínka o třeboňské lazebně (v Rožmberské ulici) pochází z roku 1666. Po zrušení 

této lazebny získal správce schwarzenberského velkostatku Václav Horák povolení od kní-

žete Schwarzenberga, v r. 1861, zřídit očistné lázně s tekoucí vodou na Zlaté stoce. V letech 

1881–1883 vystavěl řídící učitel Václav Hucek v sousedství těchto očistných lázní svůj 

léčebný ústav s aplikací rašeliny (dnešní Bertiny lázně).  

https://cs.wikipedia.org/wiki/Třeboňské_lázeňství 

 

Jsem zpátky 

 

Na jiné škole se mi upřímně nelíbilo a jsem ráda, že jsem zpátky. Škola byla z venku 

i zevnitř hezká, ale učitelé tam nebyli hodní, také spolužáci byli jiní než v Hobzí. 

Jediná věc – mohli jsme používat mobilní telefony.  

Byly tam třidy od první do deváté. V naší třídě nás moc nebylo, asi jen 13. Prostě se 

mi tam nelíbilo, jsem ráda, že jsem zpátky. | Kristýna  

(Někdy jdeme po cestě opakovaně… Tam a zpět.) 

 

 



 

 

 


